

သစ်တောများအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှု (သဘာဝတောနှင့်စိုက်ခင်း) အတွက်
 ထောက်ခံချက်ပေးနိုင်ရန် စံနှင့်အညွှန်းများ (မူကြမ်း)အပေါ်
 လူထုသဘောထားမှတ်ချက်နှင့် အကြံဉာဏ်တောင်းခံရာတွင်
 ဆက်စပ်ပတ်သက်ပါဝင်သူများမှ ပြန်လည်ပေးပို့သော
 သဘောထားမှတ်ချက်/အကြံပြုချက်များအား နည်းပညာဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲ၊
 နည်းပညာဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ နှင့်
 မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောထောက်ခံချက်ပြုရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးများတွင်
 အဆင့်ဆင့်အတည်ပြု ဆုံးဖြတ်ထားသည်များကိုတင်ပြခြင်း

- အမည် - ဦးခင်မောင်ကြည်
 (အထွေထွေမန်နေဂျာ (သစ်ထုတ်ရေး) ကိုယ်စား)
- အလုပ်အကိုင်/ရာထူး - ဒုတိယအထွေထွေမန်နေဂျာ
- အဖွဲ့အစည်းအမည် - မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း
- ပေးပို့ရက်စွဲ - ၁.၇.၂၀၁၉

သဘာဝတောအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှုအတွက် ထောက်ခံချက်ပေးနိုင်ရန် မြန်မာ့စံနှင့်အညွှန်းများ

စဉ်	ဥပဒေ၊ စံ၊ အညွှန်းများနှင့် အထောက်အထား များ	သဘောထားမှတ်ချက်	အကြံပြုချက်	သဘောထားမှတ်ချက် များ၊အကြံပြုချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ အတည်ပြု ဆုံးဖြတ်ချက်များ
၁။	ဥပဒေသ (၁)၊ စံ (၁.၂)၊ အညွှန်း (၁.၂.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက် အထားများ	မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ သစ်ထုတ်ရေးဌာန၊ ဌာနဆိုင်ရာ ညွှန်ကြား လွှာများ DI 107 အား ပယ်ဖျက်ပေးရန်		DI များကို နံပါတ်များ ဖြင့် တိတိကျကျ မသုံး နှုန်းဘဲ DI များသည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခုချိတ် ဆက်နေသောကြောင့် DI ဟု သုံးနှုန်းသွားမည်ဖြစ် ပါသည်။
၂။	ဥပဒေသ (၅)၊ စံ (၅.၂)၊ အညွှန်း (၅.၂.၁) ၏	ပယ်ကျွန်း (၁၀%) အစား ပယ်ကျွန်းထုတ် ရန်ညွှန်ကြားချက် ဟု ပြင်ဆင်ရန်		ပယ်ကျွန်း (၁၀%) အစား ပယ်ကျွန်းထုတ်ရန် ညွှန် ကြားချက်ဟု ပြင်ဆင်

	ဆောင်ရွက်မှု အထောက် အထားများ			သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၃။	ဥပဒေသ (၈)၊ စံ (၈.၃)၊ အညွှန်း (၈.၃.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက် အထားများ		DI-11 အပြင် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ်မှ စ၍ သစ်လုံးထိပ်ဝ၌ ရိုက်မှတ်သည့် တံဆိပ် အမှတ် အသားများပြင် ဆင်ခြင်းအား ထပ်မံပေါင်း ထည့်ပေးရန်	DI-11 အပြင် ၂၀၁၇- ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှ စ၍ သစ် လုံးထိပ်ဝ၌ ရိုက်မှတ် သည့် တံဆိပ်အမှတ် အသားများ ပြင်ဆင်ခြင်း အား ထပ်မံပေါင်းထည့် သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
		မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း သစ်ထုတ်ရေး ဌာန ဆိုင်ရာ သစ်စာရင်း လချုပ်ပုံစံ (ဆ) အစား သစ်ထုတ်ရေးဌာန၊ သစ်စာရင်းနှင့်သက် ဆိုင်သော ပုံစံ များဟု ပြောင်းလဲရန်		မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း သစ်ထုတ်ရေး ဌာန ဆိုင်ရာ သစ်စာရင်း လချုပ်ပုံစံ (ဆ) အစား သစ်ထုတ်ရေး ဌာန၊ သစ် စာရင်းနှင့် သက်ဆိုင် သော ပုံစံများဟု ပြောင်း လဲသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သစ်တောစိုက်ခင်းအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှုအတွက် ထောက်ခံချက်ပေးနိုင်ရန်
မြန်မာ့စံနှင့်အညွှန်းများ

စဉ်	ဥပဒေ၊ စံ၊ အညွှန်းများနှင့် အထောက် အထားများ	သဘောထားမှတ်ချက်	အကြံပြုချက်	သဘောထားမှတ် ချက်များ၊အကြံပြု ချက်များနှင့်ပတ် သက်၍အတည်ပြု ဆုံးဖြတ်ချက်များ
၁။	ဥပဒေ (၁)၊ စံ (၁.၂)၊ အညွှန်း (၁.၂.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက် အထားများ	မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ သစ်ထုတ်ရေး ဌာန၊ ဌာနဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားလွှာ များ DI 107 အား ပယ်ဖျက်ပေးရန်		မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ သစ်ထုတ်ရေးဌာန၊ ဌာနဆိုင်ရာ ညွှန် ကြားလွှာများ DI 107 အားပယ်ဖျက်သွား မည်ဖြစ်ပါသည်။
၂။	ဥပဒေ (၁)၊ စံ (၁.၆)၊ အညွှန်း (၁.၆.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက် အထားများ	မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ သစ်ထုတ်ရေး ဌာန ဌာနဆိုင်ရာ ညွှန်ကြား လွှာများ DI (DI-39/68/76) အားပယ်ဖျက်ပေးရန်	ဝန်ထမ်းများအား လုပ်ငန်းညွှန်ကြား ချက် ရှင်းလင်းချက် မှတ်တမ်း (မရှင်းပါ FD or MTE?) “ကန်ထရိုက်သဘော တူ-အစား မြန်မာ့ သစ်လုပ်ငန်း၊ သစ် ထုတ်ရေးဌာနနှင့် အငှားချဆောင်ရွက် မည့်သူများအကြား သဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆိုမှုမှတ်တမ်း ဟု ပြင်ဆင်ပေးရန်	(၁) DI (39၊ 68၊ 76) များအား DI ဟု သုံး နှုန်းသွားမည်ဖြစ် ပါသည်။ (၂) ဝန်ထမ်းများအား လုပ်ငန်း ညွှန်ကြား ချက် ရှင်းလင်းချက် မှတ်တမ်းသည် သစ် တောဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း နှစ်ခုလုံးနှင့်သက် ဆိုင်သောကြောင့် နှစ်ခုလုံး ထည့်သွင်း သွားမည် ဖြစ်ပါ သည်။ (၃) “ကန်ထ ရိုက်သဘောတူ- အစား

				မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ သစ်ထုတ်ရေးဌာန နှင့် အငှားချ ဆောင် ရွက်မည့်သူများ အကြားသဘောတူ စာ ချုပ်ချုပ်ဆိုမှု မှတ်တမ်း ဟု ပြင်ဆင်သွား မည်ဖြစ်ပါသည်။
၃။	ဥပဒေသ (၄)၊ စံ (၄.၂)၊ အညွှန်း (၄.၂.၂) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက် အထားများ	အညွှန်း (၄.၂.၂) ၏ ဖော်ပြ ချက် မရှင်းလင်းပါ။ ထုတ်ယူမှုနှင့်ဆိုင်ပါ က “စိုက်ခင်းအတွင်း သစ် တောထွက်ပစ္စည်းများ ထုတ်ယူရာတွင် သစ် ထုတ်လုပ်သားများနှင့် မိသားစု” ဟု ပြင်ဆင် ပေးရန်	မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း ဆိုင်ရာ SOS/ Manual ဖော်ပြချက် များအား ပယ်ဖျက် ရန်နှင့် ယင်းအစား လူမှုဖူလုံရေး ဥပဒေ အား ထည့်သွင်း သင့်။	(၁) အညွှန်း (၄.၂.၂) ၏ ဖော်ပြချက်အား သေချာ ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ (၂) ထုတ်ယူမှုနှင့်ဆိုင် ပါက “စိုက်ခင်းအ တွင်း သစ်တောထွက် ပစ္စည်းများထုတ်ယူ ရာတွင် သစ်ထုတ် လုပ်သားများနှင့် မိသားစု” ဟု ပြင်ဆင် သွားမည်ဖြစ်ပါ သည်။ (၃) မြန်မာ့သစ်လုပ် ငန်းဆိုင်ရာ SOS/ Manual ဖော်ပြချက် များအား ပယ်ဖျက် ရန်နှင့် ယင်းအစား လူမှုဖူလုံရေး ဥပဒေ

				အား ထည့်သွင်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၄။	ဥပဒေသ (၄)၊ စံ (၄.၅)၊ အညွှန်း (၄.၅.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက်အထားများ	အညွှန်း (၄.၅.၁) ၏ ဖော်ပြချက် မရှင်းလင်းပါ။ ထုတ်ယူမှုနှင့်ဆိုင်ပါက “သစ်တောစိုက်ခင်းအတွင်း သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ထုတ်ယူခြင်း လုပ်ငန်းကြောင့်” ဟု ပြင်ဆင်ပေးရန်	“ဆင်များ တောင်ယာ” / သစ်ထုတ် လုပ်ငန်း” အငှားကားတိုက်....” နှင့် “မြန်မာ့သစ်လုပ် ငန်း:DI” ဖော်ပြချက်တို့အား ပယ်ဖျက်ရန်နှင့် ယင်းအစား သစ်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ကြောင့်ပျက်ဆီးမှုများရှိပါက လူမှုရေး ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်မှုများအနေဖြင့် လမ်း / တံတား / ရေတွင်း ဆောက်လုပ်မှုမှတ်တမ်းများနှင့် သစ်ထုတ်လုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်မှုများ ရှိပါက နိုင်ငံတော်အတွက် သစ်ထုတ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရမှု အကြောင်း နားလည်သဘောပေါက် လက်ခံလာ	(၁) အညွှန်း (၄.၅.၁) ၏ ဖော်ပြချက်အား သေချာ ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ (၂) ထုတ်ယူမှုနှင့်ဆိုင်ပါက “သစ်တောစိုက်ခင်း အတွင်း သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ထုတ်ယူခြင်း လုပ်ငန်း ကြောင့်” ဟု ပြင် ဆင်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ (၃) “ဆင်များ တောင်ယာ” / သစ်ထုတ် လုပ်ငန်း” အငှားကား တိုက်....” နှင့် “မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း:DI” ဖော်ပြချက် တို့အား ပယ်ဖျက်ရန်နှင့် ယင်းအစား သစ်ထုတ်လုပ် ငန်းများကြောင့်ပျက်ဆီးမှုများရှိပါက လူမှုရေး ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်မှုများ အနေ

			စေရန် ဒေသခံများ နှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး မှု မှတ်တမ်း” တို့ အား ထည့်သွင်းပေး ရန်	ဖြင့် လမ်း/ တံတား/ ရေတွင်း ဆောက် လုပ်မှု မှတ်တမ်းများ နှင့် သစ်ထုတ်လုပ် ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်မှုများရှိပါ က နိုင်ငံတော်အ တွက် သစ်ထုတ်လုပ် ငန်းဆောင်ရွက် ရမှု အကြောင်း နားလည် သဘောပေါက်လက် ခံလာစေရန် ဒေသ ခံ များနှင့် ညှိနှိုင်း ဆွေး နွေးမှု မှတ်တမ်း” တို့ အားထည့် သွင်းသွား မည်ဖြစ်ပါသည်။
၅။	ဥပဒေသ (၅)၊ စံ (၅.၂)၊ အညွှန်း (၅.၂.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက် အထားများ	LEB ပယ်ဖျက်ရန်	LEB သည် သဘာဝ တောမှထွက်သည့် သစ်များကိုသာ အကျုံးဝင်သည်ဟု ယူဆပါသည်။	LEB အား ပယ်ဖျက် သွားမည်ဖြစ်ပါ သည်။
၆။	ဥပဒေသ (၅)၊ စံ (၅.၅)၊ အညွှန်း (၅.၅.၁) ၏ ဆောင်ရွက်မှု အထောက် အထားများ	“သစ်ထုတ်လုပ်ငန်း ကြောင့် “နှင့် “RIL (2008)” အား ပယ်ဖျက် ရန်		“သစ်ထုတ်လုပ်ငန်း ကြောင့် “နှင့် “RIL (2008)” အားပယ်ဖျက်သွား မည်ဖြစ်ပါသည်။

<p>၇။</p>	<p>ဥပဒေသ (၆)၊ စံ (၆.၃)၊ အညွှန်း (၆.၃.၁) တွင် ရေးသားထားမှု</p>	<p>“သစ်ထုတ်ခြင်းနှင့်အတူ ငုတ်တက်ချွန်ခြင်း (SOS)” အား ပယ်ဖျက်ရန်</p>	<p>“လိုအပ်ပါက သဘာဝတောအတွင်း” ဟု ရေးသားချက်အား နားမလည်ပါ။</p>	<p>(၁) “သစ်ထုတ်ခြင်း နှင့် အတူ ငုတ်တက်ချွန်ခြင်း (SOS)” အား ပယ်ဖျက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ (၂) ဥပဒေသ (၆)၊ စံ (၆.၃)၊ အညွှန်း (၆.၃.၁) တွင် ရေးသားထားမှုအား သေချာရှင်းလင်းတိကျစွာ ရေးသားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။</p>
<p>၈။</p>	<p>ဥပဒေသ (၆)၊ စံ (၆.၃)၊ အညွှန်း (၆.၃.၃) တွင် ရေးသားထားမှု</p>	<p>RIL အားပယ်ဖျက်ရန်</p>	<p>အညွှန်း (၆.၃.၃) သည် သစ်ထုတ်ခြင်း မပြုမီ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည့် အချက်ဖြစ်ပြီး RIL သည် သစ်ထုတ်နေစဉ်အတွင်း လိုက်နာရမည့် အထောက်အထားဖြစ်သဖြင့် မထည့်လိုခြင်းဖြစ်သည်။</p>	<p>RIL အားပယ်ဖျက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။</p>